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Voor nu, geen vragen

VKA

LR/D66 Geen bijdrage / vragen / opmerkingen ingebracht NVT

Dorpspartij Vraag:
Wat is de status van de RES, staat dit boven het 
gemeentelijk afwegingskader?

De concept-RES is in 
de maak en wordt pas 
definitief gemaakt tot 
een RES 1.0 na een 
raadsbesluit, uiterlijk 
maart 2021. 
In de RES komen 
zoekgebieden voor 
grootschalige opwek en 
vooruitlopend daarop 
wil college initiatieven 
tot een bepaalde 
maximum omvang en 
onder voorwaarden 
toestaan. Eventuele 
nieuwe andere 
afwegingskaders uit de 
RES 1.0 vervangen 
dan de huidige kaders.

Dorpspartij Vraag:
Waarom is juist ‘nú’, een aantal maanden voor 
beschikbaar komen van de concept RES, een 
goede timing voor vaststellen van dit kader?

De RES is op zijn 
vroegst in maart 2021 
definitief. Tot die tijd 
kunnen we ervaring 
opdoen met “kleinere” 
initiatieven en met die 
ervaringen zo nodig de 
kaders bijstellen.  

Dorpspartij Vraag:
Hoe zorgt het college dat er een voldoende 
integrale afweging overblijft voor andere vormen 
van duurzame energieopwekking?

In de concept-RES 
komen naast zon ook 
zoekgebieden voor 
wind. Ook andere 
vormen van duurzame 
opwek worden 
onderzocht in de regio, 
echter opwek van 
zonne-energie kan in 



principe overal, in 
tegenstelling tot andere 
vormen van duurzame 
opwek.

Dorpspartij Vraag: 
U stelt in het afwegingskader dat de provincie 
onder voorwaarden de mogelijkheid biedt tot 
zonnevelden buiten bestaand stedelijk gebied. 
Een belangrijke voorwaarde is dat de noodzaak 
daartoe blijkt uit een visie. Heeft het college een 
dergelijke visie?

Het college heeft in 
maart 2018 een visie 
vastgesteld. In maart 
2019 is dit document 
gedeeld met de raad 
via een RIN. Zie bijlage

Dorpspartij Vraag:
Posad stelt dat er onvoldoende dakoppervlak is 
binnen Gemert-Bakel. Kunt u ons inzage geven in 
de rapportage van Posad?

Zie bijlage.
Het gaat om geschikt 
dakvlak met voldoende 
ruimte en een goede 
ligging.

Dorpspartij Vraag:
Zijn braakliggende gronden tegen stedelijk gebied 
en elders (bijv. oude vuilnisstorten) ook in de 
rapportage meegenomen? Is er gekeken naar 
o.a. mogelijkheden op de Fuik en andere 
bedrijventerreinen?

In principe zijn al deze 
gronden geschikt. Deze 
type gronden staat 
hoger op de zonne-
ladder en hebben de 
voorkeur boven 
agrarische gronden.

Dorpspartij Vraag plus opinie:
De invulling van agrarische bouwblokken waar nu 
nog oude stallen staan met zonnepanelen en 
landschappelijk goed ingekaderd kunnen een 
mooie nieuwe economische drager zijn voor 
stoppende landbouwbedrijven. De Dorpspartij is 
van mening dat de opdracht tot het opwekken van 
duurzame energie in eerste instantie ten voordele 
van onze eigen inwoners moeten komen en niet 
bij grote landelijke of Europese investeerders. 
Deelt u die mening?

1 van de criteria is 
financiële participatie 
(par.4.2.2). Hoe hoger 
het aantal profiterende 
huishoudens, hoe beter 
het initiatief scoort op 
dit onderdeel.

Dorpspartij Vraag:
Hoe verhoudt zich de maximale oppervlakte van 
10 ha tot het bestemmingsplan buitengebied 
Gemert-Bakel 2017? Hierin staat dat er maximaal 
3 ha permanente teeltmaatregelen aanwezig mag 
zijn bij tuinbouwbedrijven. Dit in het kader van de 
landschappelijke uitstraling.

Alles onder de 6 
hectare wordt door de 
rijksoverheid gezien als 
kleinschalige 
zonnevelden. De vraag 
van het rijk is juist naar 
grootschalige 
zonnevelden. In het 
landschap zijn 
ruimtelijke gezien 
grootschalige 
zonnevelden alleen 
mogelijk rondom 
Elsendorp en De Rips 
in de voormalige 
landbouwontwikkelings-
gebieden (LOG).Dit 
type landschap is daar 
het meest geschikt 
voor. De zonnevelden 
krijgen een tijdelijke 



vergunning, terwijl de 
permanente 
teeltmaatregelen 
gebruik maken van een 
gewone vergunning 
zonder eindtermijn

Dorpspartij Vraag:
Daarbij, de provincie stelt dat er max. 8 of 9 ha 
permanente teeltmaatregelen aanwezig mag zijn. 
Bent u willens om deze discrepantie in het 
bestemmingsplan buitengebied in 
overeenstemming met de Verordening Ruimte te 
brengen als u zonneweides ook deze ruimte 
geeft?

Het college ziet geen 
aanleiding om de 
omvang van teelt 
ondersteunende 
maatregelen aan te 
passen. Zonnevelden 
zijn tijdelijk en er 
gelden veel meer 
voorwaarden zoals 
landschappelijke 
inpassing

Dorpspartij Vraag:
Hoeveel aanvragen betreft het en op welke 
locaties en door wie?

Er zijn tussen de 25 en 
30 initiatieven en 
ideeën bekend. Omdat 
een aantal 
initiatiefnemers 
gevraagd hebben 
vertrouwelijk om te 
gaan met hun plan, 
wordt de 
overzichtstekening nog 
vertrouwelijk gedeeld.

Dorpspartij Vraag:
Hoe wordt afstemming gezocht met de regio en 
buurgemeenten?

De provincie, Enexis en 
de buurgemeenten 
hebben eerder een 
conceptbeleidsnotitie 
ontvangen en nu de 
afwegingskaders 
zonnevelden.
Daarnaast vind 
afstemming plaats via 
de concept-RES met 
alle 21 MRE-
gemeenten en 
naastgelegen regio’s.

Dorpspartij Vraag:
Waarom kiest u voor 50% lokaal eigendom, 
waarom niet hoger?

Er staat ten minste 
50%, wat in de lijn is 
met het 
klimaatakkoord. Ook 
hiervoor geldt hoe meer 
lokaal eigendom hoe 
beter het initiatief 
scoort. Dus bij meer 
dan 50% lokaal initiatief 
maakt men meer kans.

Dorpspartij Vraag:
Hoe denkt u dit lokaal eigendom met een 
inspanningsverplichting te bewerkstelligen? Is het 
niet beter om het strikter als voorwaarde op te 

We selecteren de 5 
beste plannen waarbij 
nadrukkelijk naar lokaal 
eigendom wordt 



nemen? gekeken. Vervolgens 
worden de afspraken 
vastgelegd in een 
anterieure 
overeenkomst als 
voorwaarde.

Dorpspartij Vraag en proces:
De zonneparken zijn allemaal afwijkingen van het 
bestemmingsplan en daarmee bevoegdheid van 
de raad. In de adviesnota spreekt u over ‘het 
uiten van wensen en bedenkingen’. Mogen wij er 
van uitgaan dat de raad alle initiatieven expliciet 
ter besluitvorming krijgt voorgelegd?

Er worden 
afwijkingsvergunningen 
afgegeven wat een 
bevoegdheid is van het 
college. De provincie 
staat deze tijdelijke 
vergunningen toe. 
(art. 2.12 lid 1, sub a 
onder 3o Wabo is de 
bevoegdheid van het 
college). De raad 
besluit tot het al dan 
niet afgeven van een 
verklaring van geen 
bedenkingen.

Dorpspartij Vraag en proces:
Mogen wij ervan uitgaan dat het reguliere pad 
wordt doorlopen waarin belanghebbenden hun 
inspraak, bezwaar en beroep kunnen uitoefenen?

Hier wordt een 
procedure doorlopen 
zoals voor elk 
principeverzoek en 
vergunning met impact. 
Daarbij is een 
omgevingsdialoog een 
vereiste. Daarna volgt 
eventueel een 
vergunningsprocedure, 
waar tegen 
rechtsmiddelen 
openstaan (zienswijze 
bij het college, beroep 
bij de rechtbank en 
hoger beroep bij de 
Raad van State.

Dorpspartij Vraag:
Waarom worden we als gemeente niet zelf 
initiatiefnemer vanuit oogpunt verdienmodel en 
creëren optimale maatschappelijke waarde?

Dit is een bestuurlijke 
keuze welke rol de 
gemeente wil vervullen: 
• Faciliterend 
(toetsen en begeleiden 
van marktinitiatieven);
• Stimulerend 
(ondersteunen van 
initiatieven d.m.v. 
subsidies, garanties, 
leningen);
• Samenwerkend 
(samen met 
marktpartijen en 
initiatiefnemers 
projecten oppakken);
• Eigenaarschap 



(een project volledig 
voor eigen rekening, 
risico en rendement in 
eigen beheer 
oppakken).
In Limburg is 
onderzoek uitgevoerd, 
zie bijlage.
De wethouders van de 
peelgemeenten hebben 
verzocht voor nader 
onderzoek naar:
Regie nemen met 
gedeeld risico:
door samenwerking 
gemeenten – provincie 
en EFB. Overheden 
stellen kaders, 
EnergieFonds Brabant 
financiert 50%, samen 
wordt risico gedragen 
en samen met lokale 
stakeholders wordt 
proces- en 
projectparticipatie 
verder uitgewerkt. Dit 
onderzoek wordt nog 
opgestart.

Dorpspartij Vraag:
Wat wordt concreet verstaan onder maagdelijke 
gronden?

Niet bebouwde 
gronden.

Dorpspartij Vraag:
Hoe zijn de gebieden op de kaart geselecteerd?

De kaart is gebaseerd 
op basis van de diverse 
landschappen in de 
gemeente met de 
bijhorende 
landschapskenmerken 
ten aanzien van ruimte, 
cultuurhistorie, beeld, 
bodem, reliëf, 
geomorfologie en 
hydrologie.

Dorpspartij Vraag:
Er wordt in het proces voor de beoordeling van 
een plan experts ingezet. De kosten die hiervoor 
worden gemaakt, worden deze doorberekend aan 
de initiatiefnemer?

Met experts worden de 
ambtelijke 
vakspecialisten 
bedoeld. Voor de 
principeverzoeken 
worden de gebruikelijke 
leges in rekening 
gebracht. In de later op 
te stellen anterieure 
overeenkomst worden 
alle kosten verhaald.

Dorpspartij Vraag: We moeten ons nog 



Er wordt aangegeven dat de oplossingen van nu 
van tijdelijke aard zijn vanwege nieuw 
energiesystemen. Is hier een trend in aan te 
geven?

goed verdiepen in deze 
materie. In heel 
Nederland wordt via de 
RES massaal 
ingestoken op 
zonnevelden en 
windmolens. Een trend 
is dat de vermogens 
steeds groter worden 
en er dus steeds 
minder ruimte nodig is.

Dorpspartij Vraag:
Is er in de berekening ‘in 2050 0,891 PJ 
elektriciteit’ rekening gehouden met bijvoorbeeld 
meer elektrische auto’s en gasloos verwarmen 
van woningen? Is de besparing dan 
reëel/haalbaar?

In de concep-RES 
komen actuelere cijfers. 
De uiteindelijke 
besparingsopgave 
maakt onderdeel uit de 
van de RES. 

Dorpspartij Vraag:
In hoeverre bijt de aanleg van zonnevelden met 
de aanleg van zonnepanelen op daken in relatie 
tot het beschikbare elektriciteitsnetwerk?

Afhankelijk van de 
ligging van een 
zonneveld en de 
beschikbare capaciteit 
van het netwerk en 
stations kan het 
problemen geven. Als 
er keuze is tussen zon 
op dak op zon op land 
dan gaat voorkeur uit 
naar zon op dak, 
conform de 
zonneladder. Enexis 
wordt geïnformeerd 
over de aanvragen.

Dorpspartij Vraag:
In hoeverre wordt bij werkzaamheden die nu al 
plaatsvinden in openbaar terrein al rekening 
gehouden met aanleg zwaardere 
elektriciteitsleidingen voor uitbreiding 
energieopwekking?

Er wordt bij 
herinrichtingen nog 
geen rekening 
gehouden met 
zwaardere leidingen, 
tenzij er bij Enexis 
aanvragen bekend zijn 
die van invloed zijn. 
Enexis mag van 
Autoriteit Consument 
en Markt (ACM) niet 
vooraf investeren.

Dorpspartij Vraag:
Hoe is de maximaal toegestane/wenselijke 
oppervlakte bepaald in relatie tot de gebieden 
(rood, oranje, groen)?

De kaart is gebaseerd 
op basis van de diverse 
historische 
landschappen in de 
gemeente met de 
bijhorende 
verkavelingspatronen 
ten aanzien van schaal, 
maat, ruimte, beeld, 
doorzichten en 
geomorfologie.



Sociaal 
Gemert-Bakel

Vraag plus procesopmerking:
Op zich een goed stuk waar we wel mee eens 
kunnen zijn. Als het mogelijk was zouden we hier 
graag nog eens over in discussie gaan want 
samen kom je tot beter inzicht. Daarnaast: Wat 
wordt gedragen door de burger heeft meer kans 
van slagen. 
Voor ons is het belangrijk te weten in hoeverre de 
voorkeur wordt gegeven aan burgerinitiatief? 

1 van de criteria is 
financiële participatie 
(par.4.2.2). Hoe meer 
profiterende 
huishoudens, hoe beter 
het initiatief scoort op 
dit onderdeel.
Zonnevelden op 
bouwblokken van bijv 
VAB’s vallen buiten 
deze afwegingskaders 
en hebben sowieso de 
voorkeur.

Sociaal 
Gemert-Bakel

Vraag:
Wat we missen:
Welke criteria worden aangegeven? 

Alle criteria staan in 
hoofdstuk 4 van de 
afwegingskaders

Sociaal 
Gemert-Bakel

Vraag:
Is het mogelijk om bv. een milieufederatie hierbij 
te betrekken?  

We kiezen voor alleen 
ambtelijke toetsing 
zodat geen belangen 
meespelen in de 
beoordeling maar 
alleen vastgesteld 
beleid.

Sociaal 
Gemert-Bakel

Vraag:
In hoeverre worden de democratische waarden 
gehandhaafd?  

De democratische 
waarden worden op 
dezelfde manier 
gehandhaafd als bij elk 
principeverzoek. Na 
ambtelijke toetsing 
besluit het college. De 
raad wordt vaak 
geïnformeerd met een 
RIN. Bij zonnevelden 
leggen we de 5 beste 
initiatieven voor aan de 
raad voor wensen en 
bedenkingen. 

VVD Geen bijdrage / vragen / opmerkingen ingebracht NVT


